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Új delegáltjaival megtartotta első, választások utáni elnökségi ülését a Heves Megyei
Kereskedelmi és Iparkamara testülete, melyen több napirendi pont között először dr. Bánhidy
Péter elnök tartott beszámolót.

      

Mint elmondta, a jövőben fontos feladat a kamarai tagság erősítése  valamint a kötelező
regisztrációt érintő, a vállalkozások oldaláról  érzékelhető bizonytalanságok tisztázása,
segítése. Számadásában  kiemelte, október 27-én megalakult a szakképzés területén fontos 
stratégiai szerepet vállaló Heves Megyei Képzési és Fejlesztési  Bizottság. Segítő szerepet
vállaltak a januártól életbe lépő új trafik  törvénnyel kapcsolatos tájékoztatásban, jelentős
feladatuk lesz a  továbbiakban a területfejlesztéssel kapcsolatos fejlesztésekben, 
tennivalókban.

  

Bánhidy Péter beszámolt a Magyar Kereskedelmi és Iparkamara október 30-i tisztújító üléséről
is, ahol újabb négy évre Parragh Lászlónak szavaztak bizalmat az elnöki poszt betöltésére, az
alelnök Miklóssy Ferenc lett. Parragh akkori előadásában a kamara jövőbeni legfontosabb
célkitűzéseiről (pl. rálátás a gazdaság szereplőire, nagyobb aktivitás a külgazdaságban,
befolyásoló pozíció növelése) világított rá. Hozzátette, új kollégiumkén alakult meg az európai
forrásokkal kapcsolatos kollégium, de nem született döntés a hitel-,a fiatal vállalkozókról szóló
kollégiumokról valamint újra kell gondolni az e-gazdaság kollégiumát.

  

A testületi ülésen Gödri István, a Bosch Rexroth Pneumatika Kft. ügyvezetője, mint Heves
megye delegáltja az EU Vállalkozói Parlament október 18-19. brüsszeli üléséről tartott
beszámolót. A résztvevők a két napos rendezvényen tájékoztatást kaphattak a pályázati
lehetőségekről, támogatási programokról valamint az európai vállalkozások ázsiai üzleti
kapcsolatait elősegítő KKV központokról.

  

Az Európai Bizottság előadói a vállalkozásokat érintő legfontosabb problémákra hívták fel a
figyelmet:

  

- közel 700 ezer uniós KKV nem jut hitelhez a hagyományos pénzügyi hitelintézeteken keresztül

  

- az uniós kkv-knak csak 25%-a exportál külföldi piacokra
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- az uniós állampolgárok csupán 44 százaléka gondol életképes lehetőségként egy vállalkozás
indítására szemben az Egyesült Államokkal és Kínával, ahol ez az arány 55 és 71%

  

- a vállalkozások 70-80%-a szembesül adminisztratív korlátokkal más uniós tagállamokban

  

Az Európai Bizottság 2014-2020-ra vonatkozó programjavaslataiban ezért kiemelt prioritásként
kezeli a KKV-k nemzetköziségét, a pénzügyi forráshoz jutás megkönnyítését valamint a
vállalkozói szellem ösztönzését. A következő uniós költségvetési időszakban a kis-és
középvállalkozásokat és a kereskedelmi és iparkamarákat érintő legfontosabb pályázati
programok a Horizon 2020 innovációs keretprogram, a COSME vállalkozói versenyképességet
támogató program illetve a Strukturális Alapok lesznek.

  

Az Európai Unió kohéziós politikájának következő 7 évre (2014-2020) tervezett programja
heves vitákat eredményez Brüsszelben. Ez nem oly meglepő,hiszen a kohéziós politika, mint az
Európai Unió beruházási stratégiájának legjelentősebb eszköze, a teljes uniós költségvetés
egyharmadát teszi ki (336 milliárd euró). Az eltérő nemzeti érdekek mellett alapvető cél az
egyszerűsítés valamint a források rugalmasabb és arányosabb felhasználásának biztosítása.

  

A Strukturális Alapok forrásainak felhasználását érintően megemlítésre került, hogy a
vállalkozásokra vonatkozó támogatási intenzitási maximumokat az uniós állami támogatási
szabályok írják elő. A jelenlegi szabályrendszer szerint hazánkban  a hét régióból négy
régióban adható max. 50%-os regionális támogatás. A jelenleg érvényben lévő állami
támogatásokra vonatkozó előírások felülvizsgálatra kerülnek, viszont a támogatások
korszerűsítéséről már folynak a tárgyalások.

  

Az Európai Bizottság idén januárban tett javaslatot az adatvédelmi szabályok reformjára, mely
számos új adminisztrációs terhet róhat a kis-és középvállalkozásokra. A rendelettervezet a
határon átnyúló, valamint online tevékenységet folytató vállalkozások számára jelentene előnyt
(a magyar kkv-k csupán 4-5%-a végez határon átnyúló tevékenységet), viszont előírt
kötelezettségek minden kis-és középvállalkozásra vonatkoznának. Az új jogszabály várhatóan
2014. második felében lép hatályba.
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A cégnyilvántartások uniós szintű összekapcsolása a tervek szerint 2017-re lesz működőképes.
Az új uniós hálózat a tagállami cégnyilvántartásokat kapcsolja össze és az Európai Bizottság
Igazságügyi Portálján lesz elérhető. Azonban a cégadatok előre meghatározott alapköre lesz
csak díjmentesen hozzáférhető, melyek listájáról a tagállamok hozzák meg a döntést.

  

Idén kezdődtek meg a tárgyalások az uniós közbeszerzés modernizációjáról. A
jogszabálytervezet több kkv-ra vonatkozó előírást tartalmaz, melyek jelentősen megnövelhetik a
kkv-k részvételének arányát az uniós közbeszerzésekben. A javasolt tervezet egyszerűsíti az
igazolási dokumentumokra (cégkivonat, hatósági engedélyek) vonatkozó előírásokat és a teljes
dokumentációs csomagot csak a nyertes pályázónak kellene összeállítania az ajánlatkérő
számára. A jogszabály azt is előírja, hogy 2016-tól át kell állni az elektronikus kommunikációra.
Az új törvényt előreláthatóan 2014-ig kell átültetni a nemzetközi jogrendbe.
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